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FirstFarms er et investeringsselskab, som med et unikt koncept vil udnytte gunstige muligheder for at investere i landbrug i Østeuropa og optimere driften 

af disse. Med udbuddet af nye aktier gør FirstFarms det muligt for alle typer af investorer at investere i en del af europæisk landbrug, som rummer et stort 

udviklingspotentiale. Denne mulighed har hidtil været forbeholdt de få. FirstFarms har som mål at give sine investorer et årligt afkast før skat på mindst 20% af 

den indskudte egenkapital efter 3-5 år. Investorerne får samtidig andel i de eventuelle fremtidige værdistigninger på jord og landbrugsejendomme.
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Aktietegning i FirstFarms A/S
FirstFarms og DLBR Advice inviterer til informationsmøder om FirstFarms A/S

Udvikling af landbrugsprojekter i Østeuropa med risikospredning

Informationsmøder

Fredag d. 17. november kl. 10-12 på Hotel Frederik II, Slagelse

Fredag d. 17. november kl. 15-17 på Trinity Hotel og Konferencecenter, Fredericia

Mandag d. 20. november kl. 14-16 på Koldkærgård Konferencecenter, Skejby

FirstFarms informerer om projektet, baggrund og forventninger.

FirstFarms er vært ved et let traktement.

For yderligere information: Se www.FirstFarms.dk og www.landscentret.dk/DLBRadvice 

Tilmelding til DLBR Advice, Britt Nyborg Chielens, bin@landscentret.dk, tlf. 8740 5043

Debatmøde

Af Karsten Himmelstrup

Fødevareminister Hans Chr.
Schmidt får mulighed for at
følge op på debatten om den
urimelige kontrol i landbruget,
når han nu på torsdag aften
deltager i et møde arrangeret af
Venstres Landbrugsudvalg i
Århus Amt.

Mødet finder sted på Vejlby
Landbrugsskole i Risskov, og
ud over kontrollen bliver em-
nerne N-kvoter, behandlings-
hyppighed og biomasse. Med-
arrangør er landboforenin-
gerne Århus-Hadsten, Søhøj-
landet og Djursland, og af hen-
syn til kaffen beder Aage Chri-
stensen fra landbrugsudvalget
om tilmelding senest dagen
før på tlf. 86 94 16 81 eller e-
mail: haldgaarden@post.tele.
dk

Minister
til debat 
i Århus

Klar afstandtagen fra to

landbrugsforeninger,

frijords- og

sommerhusejere og

naturforening.

Åmosen

Af Annie Stig

“Ærgerligt Folketingets Kultur-
udvalg alligevel ikke kom. Vi
landmænd ville ellers gerne
have fortalt dem klart og tyde-
ligt, at den brede opbakning
som Kjeld Hansen, formand
for følgegruppen vedrørende
naturgenopretning og vand-
standshævning i Åmosen, ud-
taler sig om i pressemedde-
lelser og lignende, bestemt
ikke kommer fra områdets
landmænd,” siger svineprodu-
cent Peter Christensen, der
selv har siddet i følgegruppen

som Familielandbrugets re-
præsentant.

Han har endvidere, sammen
med LandboSjællands repræ-
sentant Karsten Vig Jensen
meddelt i den afsluttende rap-
port, der er sendt til Miljø- og
Kulturministeriet, at de ikke
kan tage stilling til nogle af de
foreslåede scenarier i Cowi-
rapporten, idet landbruget bli-
ver berørt lige meget hvilke
scenarier, der vælges.

Betingelser for medvirken

Peter Christensen synes, det er
utroligt, at formanden for føl-
gegruppen bliver ved at postu-
lere bred opbakning, når alle
repræsentanter for lodsejerne,
både de to landbrugsfor-
eninger, repræsentanten for
frijord- og sommerhusejere
samt Foreningen til bevarelse
af naturen i den østlige del af
Åmosen, med 123 lodsejere
ganske klart har meldt fra.

Peter Christensen gør op-
mærksom på, at Sjællandske
Familielandbrug lægger vægt
på de følgende betingelser for
at medvirke positivt:

● Der for det første skal etab-
leres en jordfond, hvis der gås
videre med projektet.

● Ingen landmænd skal stå
økonomisk dårligere efter en
vandstandshævning end før en
vandstandshævning.

● Der ikke bliver restriktio-
ner for de landmænd, der har
husdyr og jord som støder op
til området med vandstands-
hævning.

● Der bliver begrænsninger
på udvidelser, hvis de lever op
til love om husdyrproduktion.

● Landmænd skal stilles i ud-
sigt, at de kan få erstatnings-
jord, hvis de ønsker det i for-
bindelse med oversvømmelse
af deres jord ved en vand-
standshævning

Nogenlunde de samme be-

tingelser og krav stilles fra
LandboSjællands repræsen-
tant. Læs eventuelt mere om
landmændenes synspunkter
på side 15-18 i rapporten, der
findes på Skov- og Naturstyrel-
sens hjemmeside.

Talstærkt fremmøde

Åmose-områdets landmænd,
både de helt store og de min-
dre producenter, andre lodsej-
ere og øvrige brugere af Åmo-
sen var mødt talstærkt op både
i traktorer, til hest, gående og
nogle iført jagttøj onsdag 8. no-
vember i Kongemosen. De lo-
kale landmænd havde hørt, at
Kulturarv styrelsen havde ind-
budt Folketingets Kulturud-

valg til at besøge Åmosen og få
viden om naturgenopretnings-
projektet.

Landmændene og borgerne
ville gerne have givet deres me-
ninger og holdninger tilkende
over for politikerne, men der
kom ingen. 

“Turen blev aflyst, da udval-
gets politikere netop den dag
havde utrolig mange gøremål -
og én var syg. Flere af udval-
gets medlemmer havde ellers
ytret ønske om besøget. Men
da den eneste tilmeldte var ud-
valgets formand, Kim Ander-
sen (V), så vi ingen idé i at gen-
nemføre arrangementet,”
oplyser udvalgets sekretær
Finn Frandsen.

Langt fra bred 
opbakning til 
Åmose-projektet

Landmænd og andre lodsejere, ryttere, jægere og andre bru-
gere af Åmosen mødte forleden talstærkt op ved Kongemosen,
hvor de gerne ville fortælle Folketingets Kulturudvalg klart og
tydeligt, at der ikke er bred lokal opbakning til Åmoseprojek-
tet. Efter nogle timers venten blev det dog klart, at
Kulturudvalget havde meldt afbud grundet manglende tilslut-
ning til turen.
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